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. august  kl. : – : 

 

Bestyrelsesmøde 
 

Til stede: Michael Juel, Ditte Svendsen, Jeppe Wedel Friis, Clara Ørtvig, Astrid Jul 

Bastholm, Lea Krull, Sofie Engelbrecht, Mads-Erik Schiønnemann (SEK) 

 

Sted: Fysisk på Michaels kontor (Søtorvet , . sal hos NIRAS, København) 

 

Vi starter med at mødes kl. :, hvor vi får pizza og lidt forfriskninger. Vi starter mødet, 

når vi er klar og holder pauser undervejs. Vi slutter ca. kl. .  

 

REFERAT 

 

) Valg af referent og ordstyrer 

a. Lea tager referat.  

 

) Opdatering fra forretningsudvalget 

a. Forretningsudvalget har mødtes én gang efter sommerferien d. . 

august. 

b. Placeringer har været udfordrende hen over sommeren både på det 

indrejsende program og udrejsende. På det indrejsende program har der 

været stor rift om familierne i Danmark. Selvom man ikke skal sprede 

krisestemning, har det været nødvendigt med lidt bestemt 

kommunikation til forening med bøn on hjælp.  

c. Det har været nødvendigt at lave  ekstra ansættelser hen over sommeren 

som assistance til placeringerne. 

d. Med de udrejsendes placeringer har det primært været svært med USA og 

Argentina, hvor der i Argentina kom en placering meget tæt op ad 

afgangen. Der er flere der selv har været ude og finde værtsfamilier. Der 

er på nuværende tidspunkt  uplacerede studenter i USA.  

e. På det indrejsende program er der fordelt kontaktpersoner på nær én 

student/familie som hun har en junior. 

f. Der er intl. sekretariats-komsammen d. -. oktober i Danmark, hvor der 

er en række lande som gerne vil overnatte i Huset. 
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) Økonomisk prognose for  

a. Vi vender kort hvad sommerens ansættelser samt de endelige 

studentercifre har betydet for resultatopgørelsen. Regnskabet er dog ikke 

som sådan opdateret og resultatet er et estimat. 

b. Vi har i april fremlagt et planlagt underskud på -. for 

delegeretmøde. Pt. ser vi ind i et underskud på . – .. Her 

er der taget højde for dollarkursen, som har været til vores fordel, men jo 

stadig kan svinge. Der er taget højde for det ekstra personale, vi har haft i 

sommer samt de mest aktuelle studentertal fra programåret /. 

Fremtiden i personalesituationen er den største usikkerhed her. 

c. Vores samlede økonomi er meget afhængig af tipsmidler. Vi regner på det 

kraftigste med at få tipsmidler i november , som kan indgå i vores 

budget for i år.  

 

) Programrelaterede diskussioner / 

a. Målsætning for studentercifre 

i. Vi udskyder dette til vi skal drøfte budget for .  

b. Samarbejde med AEI Canada og FLAG USA 

i. Vi gennemgår vores erfaringer med organisationerne og drøfter 

om hvordan vi evt. vil samarbejde og promovere programmerne: 

ii. AEI Canada er en statslig organisation, der hører under staten 

New Brunswick. De arbejder med betalte værtsfamilier ud fra et 

argument om, at det er forventningen blandt familier i Canada, 

men at de ikke går mindre op i det af den grund.  

iii. Diskussion: Mads-Erik minder om det historiske princip om, at YFU 

historisk altid kun har samarbejdet med andre YFU-lande og altid 

været imod betalte værtsfamilier. Astrid synes godt, man kan 

bryde med gamle principper, hvis har konkrete gode erfaringer. 

Det kan også være godt at have et lande, der ligner USA på listen, 

som vi også ved at af god kvalitet. Mads-Erik lægger vægt på at de 

første erfaringer har været at AEI er professionelle og samarbejdet 

har forløbet umiddelbart nemt. Selvom familierne bliver betalt, 

har vores studenter ikke indtrykket af, at familierne af den grund 

gør det af andre årsager end værtsfamilier i øvrigt.  
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iv. Vi beslutter at vi gerne vil samarbejde med AEI Canada og fylde de 

pladser, som vi kan få. Vi forventer . Så snart det er muligt, vil vi 

evaluere på samarbejdet for at sikre at kvaliteten holder.  

v. FLAG USA har globalt samarbejdet med forskellige YFU-lande i 

nogle år og vi sender selv  studenter på flag-program i år. De har 

vist sig bedre end YFU USA til at finde værtsfamilier i tide. Mange 

lande er begyndt at “diversificere” deres samarbejdspartnere i 

USA, hvoraf FLAG er brugt af flere. De  pladser vi har fyldt i år har 

været grundet garantien for at kunne dyrke en bestemt interesse. 

Vi har fået  pladser af FLAG. FLAG USA er en NGO af struktur. 

vi. Vi beslutter at give sekretariatet frihed til at gå efter at fylde 

pladserne via alm. salg og dialog med ansøgere. Hvis det ikke kan 

lade sig gøre at sælge dem på denne måde, så synes vi også at 

man kan give den mere gas på markedsføring. Eks. ved at lægge 

det eksplicit på hjemmesiden med nævnelse af ankomstlejr.  

c. Programpriser 

i. FU indstiller til vi enten tager en beslutningen samlet eller at 

bestyrelsen giver et mandat til FU, således vi får de endelige 

/-priser på plads primo september. 

ii. Bestyrelsen giver FU et mandat til at justere priserne, så de stadig 

er konkurrencedygtige men får en justering opad med -% for 

at følge med inflationen.  

 

) Mammutmøde 

a. FU indstiller til at vi har en åben drøftelse om, hvilket ambitionsniveau vi 

har for weekenden og hvordan vi evt. bruger vores ressourcer bedst. 

b. Vi holder fortsat fast i planen om mammutmøde. Lea hovedansvarlig og 

står for at finde en madmor. Lea kan være der fra fredag til søndag. Lea 

og Sofie tager styring på at lave en interaktiv workshop/oplæg om 

økonomiske retningslinjer, hvor vi får weekendens deltagere i spil og får 

deres input. 

 

) Puljer og projekter vi har fået øje på 
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a. Astrid fremlægger uddannelsesrelateret fond, som hun har fået øje på 

gennem LB Foreningen (Lærerstandens Brandforsikring) Vi mangler lidt 

input til formål og vinkling. Deadline er . september. 

i. Bortfaldt fra dagsordenen. Astrid regner ikke med at forfølge 

ideen.  

b. Uddannelses- og Forskningsministeriet holder et infomøde d. . 

september om Erasmus+ støtte til projekter om uformel læring for unge. 

(LINK: https://ufm.dk/aktuelt/arrangementer//tilskudsmuligheder-i-

erasmus-for-ungdomsorganisationer-) 

i. Frafaldt fra dagsordenen. 

 

) Eventuelt 

a. Ditte undersøger hvad det kræver at få sin forening med som frivillige på 

heartland. Foreningen får penge for de frivilliges arbejde. Det foregår i 

juni og kan bruges til værtsfamilierekruttering. Hun tager en oplæg med 

til mammutmøde, hvor vi prøver at finde deltagere. 

 

Bonus: Diverse sejre 🥳🥳🥳 

• Astrid og Clara skal på seminar i Moldova til september med det dansk-ukrainske 

ungdomshus gennem DUF 🥳 

• Uddannelsesgruppen har samlet et hold igen og planlægger novemberkursus d. 

-. november 🥳 

 


